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جنبش کوبیسم و واقعیت آن در 
تاریخ هنر چیست؟

   فؤاد نجم الدین: باید حواسمان باشد که 
جنبش هنری الزاما شبیه جنبش اجتماعی 
نیست، یک تغییر نگاه است. با اختراع دوربین 
عکاســی وظایف نقاش در ثبــت واقعیت از 
دوشش برداشته می شود. دیگر نگاه به نقاشی 
نگاه به یک هنر چیزی شــبیه کشف جهان 
است. کوبیسم حاصل جست وجوهایی است 
که پیکاســو با الهام از رنگ ها و ماســک های 
آفریقایی انجام داد. در کار پیکاســو تصاویر 
به پاره های هنری در هم تافته تبدیل شــدند 
و در عین حال زیست روزمره تصویر می شد. 
نمایشــگاهی که در ســال 1907از کارهای 
پیکاسو برگزار شد، سروصدای زیادی کرد و 
لویی وکسل، منتقد هنری وقتی این آثار را دید 
آنها را مکعب نامید. درواقع می توانیم بگوییم 

پیکاسو پدرخوانده این هنر است.
50ســال از مــرگ پیکاســو 
می گذرد، ولی همچنــان درباره او بحث 
می شود. آیا پیکاسو در این 50سال اهمیت 
بیشتری پیدا کرده یا اهمیتش را از دست 

داده است؟
   حافظ روحانی: پیکاســو یــک ویژگی 
مهم دارد. او نخســتین نقاش مدرنی اســت 
که به سلبریتی تبدیل می شود؛ تا آن حد که 
حتی خبر درگذشتش در صفحه اول روزنامه 
اطلاعات انتشــار می یابد. یکی از دلایل این 
اتفاق به نــوع زندگی او و علاقه رســانه ها به 
او برمی گردد. فیلم های داســتانی و مستند 
زیادی هم درباره او ساخته می شود. پیکاسو 
مسیری را تکمیل می کند که پل سزان با پست 
امپرسیونیسم شــروع کرد. او نقاشی را از قید 
اجسام رها می کند و به اشکال جان می بخشد؛ 
به عنوان مثال لیوان برای او لیوان نیست، یک 
اســتوانه اســت. او بنیان هنر مدرن را شکل 
می دهد و بنابرایــن انقلابی ایجاد می کند که 

همچنان قابل بحث است.
فکر می کنید نمایشگاه پیکاسو 

برای ایران چه ایده تازه ای همراه دارد؟
   فؤاد نجم الدین: کســانی هســتند که 
اصلا با کوبیسم آشنایی ندارند، اما پیکاسو را 
می شناسند. می دانند سنت شکن است؛ حتی 

اسم او به یک اصطلاح تبدیل می شود. 
واقعیت این است که پیکاسو فراتر از 
کوبیسم اســت. او همیشه در حال 
خارج شدن از عهدی است که بسته 
است. با هنرمندی روبه رو هستیم که 
در طول 90سال زندگی، اثر مهمی بر 

هنر گذاشته اســت. او یاد داده چطور 
می توانیم خودمان را در رسانه ها 

تکثیر کنیم، به هنرمند یاد 
داده چطــور می توان به 
یک ســلبریتی تبدیل 
شد. در اقتصاد هنر هم 
چیزهای بسیاری به ما 

یاد داده است. در نمایشگاه پیکاسو در تهران 
سعی می شود از شکل گاهنامه ای عبور و همین 
نگاه حفظ شود؛ بنابراین حتما باید پرسید که 
پیکاسویی که در تهران است، چه نسبتی با ما 
دارد. در سالن اول نمایشگاه کارهای شاخص 
او نمایش داده شده اند، در سالن دوم نقش او در 
شکل گیری کوبیسم را می بینیم. در سالن سوم 
هم با نقش اجتماعی و دیــدگاه ضدجنگ او 
مواجه می شویم که به نظرم در جهان جنگ زده 
امروزی این نقش ضد جنگ بسیار مهم است.

بســیاری از بازدیدکننــدگان 
می پرســند چرا آثار چاپی هستند و اصل 
نیســتند. فکر می کنیــد ایده های این 
نمایشگاه پاسخگوی شوق تماشاگر برای 

دیدن آثار بوده اند؟
   حافظ روحانی: هیچ مــوزه ای در جهان 
نمی تواند تنها با آثار متعلق به خودش نمایشگاه 
برگزار کند.تاجایی که می دانم به جز چند اثر 
پیکاســو مثل نقاش و مدلش اثر مهم دیگری 
از پیکاســو در تهران نداریــم. گنجینه موزه 
هنرهای معاصر هم بیشــتر شــامل مکتب 
نیویورک است و از مدرنیست ها در موزه معاصر 
گنجینه حیرت انگیزی نداریم. از طرف دیگر 
آثار چاپی ای در نمایشــگاه هستند که شاید 
پیش تر از این اصلا آنها را ندیده بودیم. از این 
نظر این نمایشگاه اهمیت زیادی دارد؛ نه تنها 
برای ما که برای موزه های جهان تا بدانند در 

تهران چه آثاری از پیکاسو وجود دارد.
به جز آثاری که در نمایشــگاه 
می بینیم، آثــار دیگری از پیکاســو هم 
در تهــران وجود دارد. این آثــار چرا در 
نمایشگاه نیستند؟ موانع اداری بوده یا با 

ایده نمایشگاه مطابقت نداشتند؟
   فؤاد نجم الدین: در مورد تعداد، حرفتان 

درست است، ولی ماجرا این است که روایتمند 
کردن نمایشگاه خیلی مهم بود؛ حتی اگر آثار 
بیشتری هم از پیکاسو داشــتیم، شاید باز با 
همین آثار نمایشــگاه را برگزار می کردیم. ما 
10اثر از پیکاســو در بنیاد مستضعفان داریم، 
5اثر در نیاوران و تعداد دیگری هم هســتند 
که نگران اصالتشان بودیم و نمی توانستیم در 
نمایشگاه شرکتشان بدهیم، اما در مورد چاپ 
هم باید بگویم چاپ نفیس اهمیت زیادی دارد 
و این نمایشگاه باعث شد از اهمیت چاپ هم 

صحبت کنیم.
نمایش پرینت یا مــولاژ تابلوی 
»گرنیکا« در نمایشــگاهی در حدواندازه 
موزه هنرهای معاصر چقدر قابل قبول است؟

   فؤاد نجم الدین: در مورد این تابلو رسما 
قید کرده ایم که اصل نیست، اما چون مونالیزای 
مدرن است و اثر بسیار مهمی به شمار می رود، 
باید آن را در نمایشگاه داشته باشیم. نتوانستیم 
با بنیاد پیکاســو به دلیل تحریم هــا به تفاهم 
برسیم که فایل بســیار باکیفیت تری داشته 
باشــیم؛ بــه همین دلیــل تابلــوی 7متری 
»گرنیکا«را در ابعاد 3متر و نیم در نمایشــگاه 

داشتیم.
نسل جدیدی از مخاطبان از این 
نمایشگاه اســتقبال کرده اند. به نظرتان 

دیدگاه این نسل چطور است؟
   حافظ روحانی: نمی دانم نظرســنجی 
انجام شــده یا نه، اما از چنــد جنبه می توان 
اســتقبال خوبی را که از نمایشــگاه صورت 
گرفته، توضیح داد؛ یکی اینکه نسل جدید از 
طریق شبکه های اجتماعی فکر می کند مثل 
بقیه کشورها می تواند به گالری برود. جوانان 
بسیاری هستند که اصلا برای این به نمایشگاه 
می آیند که برای شــبکه های اجتماعی شان 
عکــس بگیرند. گالری گــردی تبدیل به یک 
خرده فرهنگ شــده است. کســانی که سن 
بیشتری دارند، یک ســلیقه برساخته دارند و 
جوان ترها هم فرصت پیدا کرده اند با این آثار 

آشنا شوند.
بعضی هــا حجــم نوشــتار و 
اینفوگرافی هایی را که در نمایشگاه وجود 
دارد، بسیار زیاد دانسته اند که باعث شده 
ارتباط با آثار پیکاسو 

مختل شود.
   فــؤاد نجــم 
الدین: در شرایطی 
نمایشــگاه  کــه 
دائمی نیست، مثل 
یک شــو به آن 
ه  نــگا

کرده ایم. می توانیم به عنوان تجربه آشــنایی 
با پیکاسو به این نمایشــگاه نگاه کنیم؛ البته 
کامنت هایــی هم داریــم که در آنهــا از این 
نوشتارها و اینفوگرافی ها استقبال شده است. 
به نظرم نوشــتار باعث مختل شــدن فضای 

بصری نشده است.
در مورد بخــش آثار هنرمندان 

ایرانی بگویید.
   حافظ روحانی: گالری شــماره 9موزه، 
تأثیر پیکاسو بر هنر ایران را نمایش می دهد. 
از افرادی مثل جلیل ضیاپــور که زمانی وارد 
پاریس شده که کوبیســم یک جریان کاملا 
شــکل گرفته اســت تا مثلا بهرام دبیری که 
خودش بارها اشــاره کرده چقدر تحت تأثیر 
پیکاسوســت. علاوه بر این، خــودش درباره 
وابستگی میان کار و زندگی اش گفته بود: »ما 
اجراکننده صرف نیستیم؛ ما کارمان را زندگی 
می کنیم.« این نشان می دهد زندگی پیکاسو 

چقدر در کارش منعکس می شد.
درباره متون فارسی ای که در این 
سال ها درباره پیکاسو نوشته شده، بگویید.

   فوداد نجم الدین: دربــاره معرفی متون 
فارسی که در این سال ها درباره پیکاسو نوشته 
شــده، باید بگویم این متون جدید نیستند و 
اگر بخواهیم متن ها را در چند نســل معرفی 
کنیم،  یک ســری مربوط به دهه 60هستند. 
در بسیاری از کتاب ها به شــکل مجزا خیلی 
به پیکاسو پرداخته نشــده، اما علاوه بر آثاری 
که مربوط به چندین سال پیش است، کتابی 
که به شکل مجزا باشد من ندیده ام؛ با این حال 
می توان به تاریخ هنر جنســن  یا کتاب هنر 
گاردنر اشاره کرد؛ کتابی هم با عنوان »حیوانات 
پیکاســو« منتشر شــد. این کتاب با طراحی 
زیبا مملو از تصاویر و عکس های بســیاری از 
حیوانات در زندگی پیکاسوست، حیواناتی که 
او نقاشی کرده و کشــیده و همچنین کسانی 
که دوستشان داشته اســت. علاوه بر اینها ما 
می توانیم در حوزه مقالات و پایان نامه مطالب 

بیشتری درباره پیکاسو پیدا کنیم.
   حافظ روحانی: بیشــتر کتاب هایی که 
درباره پیکاسو نوشته شــده، مربوط به 15یا 
20سال پیش است. اشکالی که ما داریم این 
است که تمامی آثار، متون کلاسیک هستند 
و درباره پیکاســو ما همچنان درگیر مطالعه 
متون قدیمی هستیم و متون جدید تجسمی 

متمایل به هنر معاصرهستند.
توصیه تــان برای کســانی که 
نمایشــگاه را تا کنون ندیده اند چیست و 

چه ایده ای برای تماشای نمایشگاه دارید؟
   فؤاد نجم الدین: کسانی که برای نخستین بار 
این نمایشگاه را می بینند، خوش به حالشان است. 
کتاب هنر مصوری است که در نمایشگاه وجود 
دارد و می تواند برای بینندگان جذاب باشد. این 
نمایشگاه فرصت خوبی برای تماشای خلاقیت و 
طنازی پیکاسو است که می تواند برای مخاطبان 

جذاب باشد.

طنازی پیکاسو در تهران
گفت وگو با فؤاد نجم الدین و حافظ روحانی درباره نمایشگاه پیکاسو در موزه هنرهای معاصر

گروه 24گزارش

 ماجراهای پیرپسر
از توقیف تا رده بندی سنی

»پیرپسر« ســاخته اکتای براهنی برای اکران با یک مشکل 
دیگر مواجه شده است. فیلم باید با رده بندی سنی نمایش 

داده شود.
به گزارش همشــهری، پیرپســر تا رسیدن به آســتانه اکران 
ماجراهای زیادی را از سر گذرانده است. فیلم را اکتای براهنی 
سال1400 ســاخت؛ اما تا ســال1403 و یک نمایش ویژه در 
جشــنواره فجر هرگز روی پرده نرفت. بعــد از اکران در فجر و 
واکنش های بسیار مثبتی که از سوی منتقدان به خصوص درباره 
بازی حسن پورشیرازی دریافت کرد، فیلم مطرح شد و گفته شد 
برای اکران هیچ مشکلی ندارد. اما خیلی زود یک مشکل بزرگ 
برای اکران فیلم مطرح شد. زمان بلند فیلم )190دقیقه( به این 
معناست که هر سانس اکران آن نزدیک به 2سانس اکران یک 
فیلم با زمان معمول اســت. به همین دلیل از قیمت 220هزار 
تومانی برای بلیت های این فیلم صحبت  می شد تا سینماداران 
راضی به اکران آن باشند. بعد از مدتی ابراهیم عامریان در برنامه 
هفت اعلام کرد پخش کننده پیرپســر خواهد بــود و هرچند 
صحبتی از زمان فیلم و حل مشکل آن نشد، اما اعلام شد به زودی 
و با پایان فیلم »رها« روی پرده خواهد رفت. بعدتر هم گفته شد 
این فیلم هیچ ممیزی ای در اکران ندارد. حالا اما اعلام شده فیلم 
برای اکران باید رده بندی سنی داشته باشد. روح الله حسینی، 
معاون ارزشیابی و نظارت سازمان سینمایی، درباره اکران فیلم 
پیرپسر گفته: »برای این فیلم ابتدا باید آیین نامه رده بندی سنی 
نهایی و ابلاغ شود. البته در گذشــته چنین آیین نامه ای وجود 
داشت؛ ولی باید در دوره جدید بازنگری و ابلاغ شود تا بعد بنا بر 
آن، فیلم هایی شبیه پیرپسر اکران شوند.« مشخص نیست این 
محدودیت سنی برای پیرپسر شامل چه رده سنی ای می شود 
و این فیلم با وجود اکران محدودترش در مقایســه با فیلم های 
دیگر به دلیل زمان طولانی آن، چه میزان دیگر از مخاطبانش را 
از دست می دهد. همچنین معلوم نیست این قانون چه میزان 

ضمانت اجرایی دارد و چطور اجرا می شود.
پیرپسر با بازی لیلا حاتمی، حسن پورشیرازی، حامد بهداد 
و محمد ولی زادگان داستان 2برادر اســت که با پدر قلدر و 
زورگویشان زندگی می کنند و تحت فشار اقتصادی زیادی 

قرار دارند تا اینکه رعنا وارد زندگی شان می شود.

قانون رده بندی سنی از کی اجرا شد؟
قانون رده بندی سنی فیلم ها ســال98 در زمان سرپرستی 
حسین انتظامی بر ســازمان امور سینمایی و سمعی بصری 
اعلام شــد. در توضیح این قانون آمده اســت: »اهمیت این 
موضوع بدان خاطر اســت کــه گاه نمایش رفتــار و گفتار 
شــخصیت های منفی یا رخدادهایی که متضمن خشونت، 
ترس و مضامین مشابه هستند، برای برخی گروه های سنی 
نامناسب است؛ لذا اطلاع رسانی، طبقه بندی آثار و توصیه های 

آگاهی بخش با انواع روش ها ضروری به شمار می رود.« 
براساس ماده3 این قانون 4درجه سنی برای تماشای فیلم ها 

تشخیص داده شده است: 

گروه9+: این فیلم دارای الفاظ یا صحنه های نامناسب برای 
کودکان است و تماشای آن برای کودکان زیر 9سال توصیه 

نمی شود. 

گروه12+: این فیلم دارای صحنه های نسبتا خشونت آمیز 
یا دلهره آور یا اســتعمال دخانیات یا الفاظ نامناسب است و 

تماشای آن برای افراد زیر 12سال توصیه نمی شود.

گروه15+: این فیلــم دارای صحنه های خشــونت آمیز، 
ترســناک یا اســتعمال مواد مخدر یا روابــط خلاف عرف 
جامعه یــا زبــان تنــد و نامناســب اســت و تماشــای 
 آن بــرای افــراد زیــر 15ســال توصیــه نمی شــود. 
گروه18+: این فیلم دارای صحنه های افراطی از خشونت یا 
صحنه های استعمال مواد مخدر یا صحنه هایی تداعی کننده 
روابط زناشویی یا الفاظ و حرکات نامناسب است و تماشای 

آن برای افراد زیر 18سال ممنوع است. 
پیش از این هم البته موضوع رده بندی سنی مطرح شده بود 
اما هیچ گاه به شکل جدی اجرا نشده بود و درواقع تشخیص 
تماشای فیلم برای زیر 18ساله ها به خانواده ها واگذار شده 
بود. مخالفــان اجرای این طــرح هم معتقدنــد خانواده ها 
می توانند تشخیص دهند کدام فیلم برای کودک و نوجوان 

مناسب است.
هرچند به فراوانــی می تــوان کودکانی را دیــد که همراه 
خانواده شان به دیدن فیلمی کمدی آمده اند که اصلا مناسب 

سن شان نیست.

رخداد کوتاه تر  از گزارش

جشنواره 

 کلاسیک های کن
با احترام به دیوید لینچ و تارانتینو 

فهرست فیلم های بخش کلاســیک کن در حالی اعلام شد 
که با ادای احترام به دیوید لینج و حضور کوئنتین تارانتینو 
به عنوان میهمان ویژه همراه خواهد بود. به گزارش ایســنا، 
جشنواره فیلم کن2025 در بخش کلاسیک خود با نمایش 
آثار ماندگار تاریخ ســینما و تجلیل از بــزرگان این هنر به 
میراث ســینمای جهان ادای احترام می کنــد، از حضور 
کوئنتین تارانتینــو با نمایش فیلم هایی از جورج شــرمن 
گرفته تا نمایش نسخه های بازسازی شده ای از شاهکارهای 

بزرگان سینما.
کوئنتین تارانتینو مهمان افتخاری بخش کلاسیک جشنواره 
کن امسال خواهد بود و ادای احترامی ویژه هم به کارگردان 
آمریکایی، جورج شرمن خواهد شد. این کارگردان پرآوازه 
که جایزه نخل طلا را برای »پالپ فیکشــن« دریافت کرده 
و در ســال2004 رئیس هیأت داوران کن بوده است، شور 
و علاقه خــود را به آثار شــرمن با نمایش 2فیلم وســترن 
ساخته شده برای یونیورسال پیکچرز شامل »دره سرخ« و 

»سرزمین کومانچی« به اشتراک خواهد گذاشت. 
این فیلم ها مربوط به یکی از خلاقانه ترین دوره های کاری 
شــرمن هســتند. گفت وگوی ویژه با تارانتینو را منتقد و 

مستندساز، الویس میچل اداره خواهد کرد.
 از دیگر نکات برجسته برنامه ســینمای کلاسیک امسال 
می توان به نمایش پیش افتتاحیه فیلم »در جســت وجوی 
طلا« از چارلی چاپلین به مناســبت صدمین سال ساخت 
آن، نمایش بیست و پنجمین سالگرد فیلم »عشق سگی« به 
کارگردانی آلخاندرو گونزالس ایناریتو با حضور کارگردان و 
همچنین نمایش پنجاهمین سالگرد »پرواز بر فراز آشیانه 
فاخته« )دیوانه از قفس پرید( ساخته میلوش فورمن اشاره 

کرد.
شایا لابوف نیز با مســتند »Slauson Rec«  ساخته لئو 
لوئیس اونیل که به فعالیت های او در یک مدرســه رایگان 
بازیگری در جنوب لس آنجلس می پــردازد، در کن حضور 
خواهد یافت. این مدرســه در ســال2018 توسط لابوف 

راه اندازی شده است.
کوین اسمیت به مناسبت بیســت و پنجمین سالگرد فیلم 
»دگما« با نسخه احیاشــده آن که در سال1999 خارج از 
رقابت رسمی در کن نمایش داده شــده بود، بازمی گردد. 
مستندی نیز درباره دیوید لینچ، سینماگر مؤلف آمریکایی 

نمایش داده خواهد شد.

با جشنواره۱۰۰ دیده شدم 
محمدرضا خردمندان: من فیلمسازی را از جشنواره۱۰۰ شروع کردم. از این جشنواره ممنونم، چون فرصت 
دیده شدن را در این جشنواره کسب کردم، جایزه گرفتم، کارهایم دیده شدند و به من اعتماد شد. خودم را 

مدیون این جشنواره می دانم و در هر کسوتی تمام قد به این جشنواره خدمت می کنم./ مهر

آل پاچینو »جن گیر« می شود 
آل پاچینو و دن استیونز در فیلم »آیین« در نقش 2کشیش به مبارزه با شیطان می روند. فیلم »آیین« درباره 
پدر تئوفیلوس رایزینگر)با بازی آل پاچینو( و پدر جوزف استایگر)با بازی دن استیونز( است که تلاش می کنند 

به زن جوانی که به  نظر می رسد توسط شیاطین تسخیر شده کمک کنند./ ایسنا

صفحه آرا: بهروز قلی پور

نقد و بررسی نمایشگاه آثار پابلو پیکاسو در موزه هنرهای معاصر 
با عنوان »میزبانی تهران از پیکاســو« برنامه مجله تصویری 
24در تلویزیون اینترنتی همشهری بود. در این نشست، علاوه 
بر علیرضا محمودی که اجرای برنامه را برعهده داشت، حافظ 

روحانی، روزنامه نگار و منتقد حوزه تجسمی و فؤاد نجم الدین، 
مشاور نمایشگاه و پژوهشــگر هنر حضور داشتند. علیرضا 
محمودی در ابتدای این نشست با نقل قولی راجع به پیکاسو، 
می گوید: »او نقاشی در میان شــعرا و شاعری در میان نقاشان 
بود.« اما این گفته چه معنایی دارد؟ با اینکه او »از همان کودکی 
زندگی یک نقاش را داشت« و با اینکه به مدت 80سال بدون وقفه 
خود را از طریق هنرهای تجسمی بیان کرد، جوهره نبوغ خلاق 
ـ نقاش« تداعی  پیکاســو با آنچه معمولا با مفهوم »هنرمند ـ

ـ  می شود، تفاوت دارد. شاید صحیح تر باشد که او را هنرمند ـ
شاعر بنامیم؛ زیرا شاعرانگی، رها بودن روانش از واقعیت های 
پیش پاافتاده و استعدادش در دگرگونی استعاری واقعیت، به 
همان اندازه که در تصویرپردازی ذهنی یک شاعر یافت می شود، 

در هنر تجسمی اش نیز وجود داشت.
 به گفته یک منتقد هنری، »پیکاســو همواره خود را شاعری 
می دانست که بیشتر تمایل داشت خودش را از طریق طراحی، 

نقاشی و مجسمه سازی بیان کند.«

 عقب نشینی ترامپ
 از تعرفه های سینمایی 

در ادامه جنجال ها بر سر طرح دونالد ترامپ برای اعمال تعرفه 
100درصدی بر فیلم هایی که »در سرزمین های خارجی تولید 
شده اند«، رئیس جمهور آمریکا سعی کرده لحن خود را تعدیل 
کند. به گزارش ایســنا، ترامپ در اظهاراتی که توســط شبکه 
سی ان بی سی منتشر شد گفت هدفش آسیب رساندن به صنعت 

فیلمسازی نیست، بلکه می خواهد به آن کمک کند.
ترامپ گفت: »من نمی خواهم به این صنعت ضربه بزنم. هدفم 
حمایت از آن است. به همین دلیل با رهبران این صنعت دیدار 
خواهم داشت. می خواهم مطمئن شــوم که آنها از این طرح 
راضی اند، چون هدف ما اشــتغال زایی اســت.« با این حال، 
ترامپ بار دیگر به گاوین نیوســام، فرماندار ایالت کالیفرنیا 
تاخت و او را »فردی به شــدت نالایق« خواند که باعث شده 
صنعت فیلم از لس آنجلس و کالیفرنیا خارج شــود. او گفت: 
»هالیوود دیگر آن قدرها فعال نیست. فقط یک تابلوی قشنگ 
دارد و همه  چیز ظاهرا خوب است، اما واقعا فعالیت زیادی در 
آن نمی شود.« در پاسخ، گاوین نیوسام در بیانیه ای از صنعت 
فیلم و تلویزیون کالیفرنیا به عنوان »یکــی از ارکان اقتصاد 
این ایالت« یاد کرد و گفــت: »برنامه من برای بیش از 2برابر 
کردن اعتبار مالیاتی تولیدات فیلم و تلویزیون نشان دهنده 
تعهد ما به حفظ تولید در داخل ایالت، حمایت از نیروی کار و 
حفظ رهبری جهانی کالیفرنیا در عرصه سرگرمی است.« وی 
همچنین از آمادگی خود برای همــکاری با دولت فدرال در 
زمینه گسترش مشوق های مالیاتی خبر داد. نیوسام پیش تر 
در  ماه آوریل از طرحی برای افزایش اعتبارات مالیاتی ایالت 
کالیفرنیا به مبلغ 750میلیون دلار خبر داده بود و اکنون نیز 
پیشنهاد یک بسته  از طرف فدرال به ارزش 7.5میلیارد دلار را 
مطرح کرده است.  آدام شیف، سناتور کالیفرنیا نیز در واکنش 
به طرح افزایش 100درصدی تعرفه فیلم های ساخته شده در 
خارج از خاک آمریکا در مورد عواقب »پیش بینی نشده و بالقوه 

مخرب« آن هشدار داد. 
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